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 Van de bestuurstafel 
 

De lente is in het land en daarom alleen al is het goed om dit stukje 
positief te beginnen. Het is mooi dat de nieuwe ruimte van de soos in 
gebruik is genomen.  Die is prachtig geworden. Het is passend om 
hier de naam te noemen van één man die hiervoor veel werk heeft 
verricht, namelijk die van Ko de Visser. Hij heeft zich enorm 
ingespannen om het gebouw van De Springplank goed bruikbaar te 
maken. Het gaat dan om praktische zaken als aanpassingen in de 
keuken en diverse kasten. Ko, hulde hiervoor. 
 

Jubileum 
We hopen in 2019 de 50e verjaardag te vieren van de vereniging. Die 
valt samen met de 375e verjaardag van Nieuwland, want in 1644 is de 
Middelburgse Polder bedijkt, waarin het dorp is gelegen. Binnen het 
bestuur is al een mooi idee gerijpt over de viering van dit jubileum. 
Suggesties van u als lezer zijn van harte welkom. Aanleiding voor de 
oprichting van de vereniging was het plan om de haven te dempen 
met vuilnis. Dat voorstel en andere nare dingen, zoals de komst van 
grote varkenshouderijen, zijn afgewend door inzet van de vereniging.  
 

Hard nodig 
Het is ook nu hard nodig om te werken voor het woon- en leefklimaat. 
Het Plan Trekdijk groeide tot belangrijkste punt in de campagne voor 
de gemeenteraadsverkiezingen. Die ging gepaard met acties, zoals 
een wandeling naar de dijk, het ophangen van fleurige 
protestpamfletten aan de ramen en een demonstratieve optocht van 
het NS-station naar het oude stadhuis.  
 

Jong en oud 
Het was prachtig dat ook diverse jongeren zich inzetten voor de zaak. 
Je hoort wel eens klagen dat zij weinig geven om politiek en zo. 
Prachtig dat zij in Nieuwland het omgekeerde laten zien.   
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Dat het een zaak van alle leeftijden is bleek uit ook uit reacties van 
80-plussers. Die toonden zich op en soms verrassende manier 
solidair. 
Het is nog te vroeg om te voorspellen in hoeverre  de raadsleden zich 
wat aantrekken van de signalen die rond de kwestie Trekdijk zijn 
afgegeven. Die kwamen niet alleen uit ons dorp, ook veel mensen van 
buiten Nieuwland betuigden hun steun en medeleven. 
 

Een dag nadat het bestuur van de vereniging aan de gemeenteraad 
meldde de voorlichtingsbijeenkomsten af te wijzen over het Plan 
Trekdijk kwam het bericht dat die al waren afgeblazen. Wij noemden 
de bijeenkomsten een belediging. Immers kwam de uitnodiging vlak 
na de verkiezingen binnen. Zo blijf je natuurlijk bezig als burger. 
 

Ondanks veel overleg is er nog niets aan het plan veranderd, zo bleek 
uit de uitnodiging die in het dorp was verspreid. Zelfs stond er niets in 
over compensatie voor het toenemen van geluid- en verkeershinder 
en uitstoot. 
 

Het is wrang dat de 25 miljoen die in Middelburg in de bouwput voor 
een parkeerkelder zijn gegooid zo werden afgeboekt, terwijl dat voor 
Nieuwland niet zou kunnen met een veel kleiner bedrag. Over 
ongelijke behandeling gesproken! 
 

Boomdijk 
De verwoestingen  aan de jonge aanplant langs de Boomdijk waren 
schokkend. Mensen stonden op de morgen van de ontdekking met 
tranen in de ogen te kijken wat daar was aangericht. Het bestuur 
voorzag de autoriteiten van informatie  waarvan wordt gehoopt dat 
die mede kan leiden tot de oplossing van deze droevige zaak.  
Zwaar verkeer 
Het bestuur vroeg tijd opnieuw aandacht voor de overlast van zwaar 
verkeer in het dorp. Wij werken al twintig jaar aan deze zaak, in de 
eerste plaats vanwege de verkeersonveiligheid. Wij maken ons grote 
zorgen, zeker voor de zwakste verkeersdeelnemers, namelijk kinderen 
die van en naar school lopen.  Triest dat dit nog steeds op een 
oplossing wacht. 
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Nieuwlanders 
Nu nog wat aardigs. Nieuwland haalde ook enkele malen op een leuke 
manier de krant. Zo vertelde Leo van Eenennaam op 24 maart over 
zijn jeugd in de Veerstraat in de Tweede Wereldoorlog en de jaren 
daarna.  Het verhaal stond  in de rubriek  ‘Weer even thuis’, compleet 
met foto’s van Leo van toen en nu.  
Grote foto’s stonden er een week later ook in de krant van onze 
voorzitter. Dat alles onder de kop: ,,Ik ben wel loslippig, maar niet 
koppig”.  De zin ,,Flip de parkiet kwettert er lustig op los, net als Krina 
de Visser zelf”, zal velen hebben doen glimlachen. Krina zal het me 
niet kwalijk nemen dat ik die even aanhaal, want het is niet spottend 
bedoeld! Integendeel, het was een mooi portret van een vrouw die 
elders in de krant werd aangeduid als ‘de burgemeester van 
Nieuwland”. 
 

Tenslotte zou dit overzicht mankeren wanneer ik niet het vertrek uit 
de politiek memoreer van Jan Zwemer. Hij had een duidelijke stem in 
de gemeenteraad en zette zich daar vooral in voor sociale zaken, die 
de aandacht verdienen. De onderscheiding die hem bij vertrek is 
uitgereikt mag ook gezien worden als dank voor het werk dat Jan, 
vaak tegen de stroom in, heeft gedaan voor ons eigen dorp.  
   Wim Staat 
 

Van de Penningmeester  
Op 31 maart 2018 hadden reeds 360 mensen hun contributie 
overgemaakt aan de dorpsvereniging. Hier zaten ook spontane 
donaties bij van mensen die de werkgroep “Steun de Trekdijk” een 
warm hart toedragen. Al met al zijn we als bestuur blij dat zoveel 
mensen ons steunen met hun donatie. 
Voor degenen, die hun contributie om wat voor reden dan ook nog 
niet hebben voldaan, willen wij vragen dit alstublieft voor 1 mei 2018 
alsnog te doen. Het rekeningnummer van de dorpsvereniging is 
NL86RABO0303851783 graag onder vermelding van uw adres. 
Namens het bestuur wil ik iedereen hartelijk danken voor hun 
bijdrage. 
Penningmeester     J.J. Gabriëlse  
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Ledenvergadering Dorpsvereniging/ Dorpstafel 
 
Het bestuur van Dorpsvereniging Nieuw- en Sint Joosland 

nodigt u hartelijk uit tot het bijwonen van de jaarlijkse algemene 
ledenvergadering en tevens dorpstafel. 
Datum: 17 mei 2018. Plaats: Durps’uus op d’n oek 
Aanvang  20.00uur          Zaal open 19.30 uur 
 

 
Agenda ledenvergadering 

1.  Opening 

2.  Verslag ledenvergadering  16 mei. Zie verderop 

3.  Jaarverslag secretaris (zie verderop in deze dorpskrant) 

4.  Financiële stukken  

        financieel overzicht 2017 en begroting 2018 

5.  Verslag kascontrolecommissie. 

  Ben van de Waart en Tannie de Klerk hebben de kas 

 gecontroleerd. Omdat Ben dit werk nu voor het tweede jaar heeft 

 gedaan, zoeken we voor hem een vervanger. 

6.  Bestuur er is niemand aftredend, maar er is nog wel een 

 vacature open, als iemand zich aanmeld wordt dit zeer op prijs 

 gesteld 

7.  Rondvraag 

8.  Dorpstafel  
9.  Sluiting  

 

Dorpstafel  
1 Trekdijk alternatieven: uitleg van John de Rijke 
Verdere agenda volgt. 
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Financieel overzicht 2017 

 

Categorie 
Verenigingsrekening 

Bij Af Totaal 
Ontvangsten       

Advertenties € 1.927,00     

Contributies leden € 1.856,00     

Subsidie Gem. Middelburg € 1.386,00     

Bijdrage Gemeente Middelburg € 80,00     

Rabobank Clubkas € 466,00     

Doorbelaste nota's buurthulp € 146,00     

Bestuurskosten       

Zaalhuur 
bestuursvergaderingen   € 131,45   

Onkosten bestuursleden       

Consumpties vergaderingen   € 241,75   

Vergoeding bestuursleden   € 275,00   

Kerst attenties 
bestuursleden   € 160,00   

Drukkerijkosten       

Dorpskrant 5 edities   € 3.271,89   

Redactiekosten   € 100,00   

Website-kosten   € 122,60   

Bankkosten       

Kosten betaalpakket   € 215,56   

Representatiekosten   € 32,56   

Overige kosten   € 212,57   

Totaal: € 5.861,00 € 4.763,38   

Beginsaldo 1-1-2017 € 91,63 
Saldo spaarrek. 

  
€ 8134,60 
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Algemene ledenvergadering  Dorpsvereniging 

Nieuw- en Sint Joosland 

16-5-2017 
 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen 

welkom.  

2. Verslag van de ledenvergadering van 19-4-2016 

Geen op- en / of aanmerkingen op het verslag van de 

ledenvergadering. 

3. Jaarverslag secretaris 

Het verslag is gepubliceerd in de dorpskrant. Het verslag leidt 

niet tot opmerkingen. 

4. Financiële stukken 

Financieel overzicht 2016: Penningmeester Hans van Hal geeft 

toelichting op het financieel overzicht 2016 en begroting 2017. 
 

Hans krijgt van de voorzitter een presentje aangeboden voor het werk 
dat hij verricht heeft als penningmeester voor de dorpsvereniging.  
 

5. Verslag kascontrolecommissie 

Kascontrolecommissie heeft geen op- en / of aanmerkingen. 

Kascontrolecommissie bestond dit jaar uit Ben van de Waart 

en Isaac de Rijke. Komend jaar wordt Izaäk de Rijke 

vervangen door Tannie de Klerk.  

6. Bestuur 

Lia Zwemer: aftredend en herkiesbaar => wordt herkozen. 

Peter Joosse: aftredend en herkiesbaar => wordt herkozen. 

Jan Gabriëlse heeft aangeboden de functie van 

penningmeester op zich te willen nemen. Geen van de 

aanwezigen heeft hier bezwaar tegen. 
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7. Rondvraag 

Zomerfeest Nieuwland gaat door met een nieuw bestuur.  

Geen verdere vragen voor de rondvraag. De voorzitter sluit de 
algemene ledenvergadering af, met dank aan ieders inbreng. 
 
Jaarverslag 2017 
Het bestuur van de dorpsvereniging is in 2017 5 keer in vergadering 

bij elkaar geweest. Er was de algemene ledenvergadering met 

aansluitend de dorpstafel op 16-05-2017. De 2e dorpstafel werd 

gehouden op 16 november. Beide vergaderingen werden goed 

bezocht. Er zijn 5 Dorpskranten uitgegeven in 2017. 

De voorzitter nam deel aan het overleg van de voorzitters van alle 
wijkteams en dorpsverenigingen met de hoofden van dienst van  de 
gemeente. 
Tevens was zij aanwezig bij de besprekingen over verdere participatie 
van bewoners , vooral op het onderdeel communicatie. 
Ook waren er gesprekken gepland met de voorzitters van de 
wijken/dorpen onderling om tot een eensgezind beleid te komen, 
waardoor we sterker staan in onze vragen en opmerkingen richting 
gemeente. 
 

De volgende “Dorpse” zaken kwamen aan de orde: 
• Financiën 
Ontvangen bedragen: subsidie Gemeente Middelburg  €1385,00. 

Voor details van de financiële situatie van de dorpsvereniging: zie 

bijlage financieel overzicht 2017. 

• Bedrijven 
Ontwikkelingen rondom de “Trekdijk” als toekomstig bedrijventerrein 

zijn uitgebreid aan de orde geweest tijdens bestuursvergaderingen en 

Dorpstafels. Gesprekken hierover zijn nog volop aan de gang. 

Werkgroep Trekdijk is opgericht en volgt alle ontwikkelingen. 

Verschillende nieuwe ondernemers zijn van start gegaan en 

presenteren zich in de Dorpskrant.  
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• Leefbaarheid 
De bomen aan de Molendijk buiten de bebouwde kom zijn op verzoek 

van het bestuur gesnoeid door het waterschap. Ook is met het 

waterschap gesproken over de schaarse verlichting bij en naar de 

fietstunnel naar de Mortiere. In het buitengebied aan de Veerdam zijn 

medio juni 2017 een picknick-tafel/banken en wip-kip met schommel 

in gebruik genomen. Groencheques worden onder andere gebruikt 

voor de aanleg van groentetuintjes bij de Basisschool. Tevens wordt 

gekeken om de entree bij de ingang van de speeltuin aantrekkelijker 

te maken. Met huisarts dokter Ponten is besproken of er een 

gezamenlijke defibrillator kon worden aangeschaft, die 24 uur per dag 

gebruik kan worden als levensreddende ondersteuning bij een 

hartinfarct. Inmiddels hangt de AED bij de huisartsenpraktijk aan de 

buitenmuur. In samenwerking met de gemeente Middelburg is er 2 

keer een “voetjes-actie” geweest om inwoners alert te maken hun 

huizen goed af te sluiten en inbrekers minder kansen te geven.  

• Buurthulp  
Deze is inmiddels van de grond gekomen. Vrijwilligers doen kleine 
klussen. Middels een flyer, de zogenaamde “meterkastkaart” met 
telefoonnummer is bekendheid gegeven aan deze “ buurthulp”. 
Stichting Welzijn Middelburg is bij de opzet betrokken geweest. 
• Buurt-WhatsApp  
Opzet Buurt-WhatsApp is opnieuw besproken, Die krijgt voorlopig 
geen vervolg vanwege te weinig animo. 
• Basisschool/Springplank 
Gebouw “de Springplank” wordt verbouwd en wordt zo spoedig 

mogelijk bij basisschool “de Lonneboot” gevoegd wegens 

ruimtegebrek aldaar. Er zijn door de gemeente Middelburg Units 

geplaatst in de speeltuin, wat de nieuwe plek is voor de vereniging  

“de Springplank”. Biljartclub/Soos/bibliotheek en overige activiteiten 

en de Stichting “Nieuwspeelland” kunnen in deze  
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nieuwe ruimte activiteiten ontwikkelen.  

• Website/informatie 
Aart Ridderbos wordt de nieuwe beheerder van de website, Wim 

Staat houdt de geschiedenis van het dorp actueel. Interessante 

onderwerpen voor Nieuwland worden op de website geplaatst. 

www.dvnieuwland.nl. 

• Kranslegging 
Op 3 november vond de kranslegging plaats op de begraafplaats.   

Februari 2018 

    Lia Zwemer, secretaris 

 
Verslag Dorpstafel,  
donderdag 16 november 2017. Aanvang 20.00 uur.  
Locatie: Durps’uus op d’n Oek.  
Voorzitter: Mevr. K. de Visser Dorpswethouder: dhr. J.J. Aalberts.  
Namens de gemeente Middelburg:  Mevr. R. van Iwaarden 
(dorpsmanager)  
Namens Politie: Dhr. Roel Kranendonk.  
Namens politieke partijen: LPM: mw. C. Doorn, dhr. C. Lodder, dhr. 
W. Steketee, SGP: dhr. J. Joosse, PvdA: dhr. M. Kavsitli, SP: mw. P. 
Sterk.  
Bij agendapunt 4: mevr. R. Cevaal.  
Afwezig met bericht: dhr. W. Staat, dhr. P. Joosse, dhr. J. Gabriëlse, 
mevr. L. Zwemer,   
Notulist:  dhr. A.G. Vluggen.  
De Dorpsgenoten: dhr. J. Baaijens, dhr. D.J. Bliek, dhr. M. Dellebeke, 
mw. J.A. van Eenennaam-van Belzen, mw. M. Fonteine, dhr. J.A. 
Fritz, dhr. J.W. van de Guchte, mw. N. van de Guchte, dhr. A.J. van 
Hal, mw. N.P. Klaassen-Heyboer, mw. T. de Klerk-Bliek, dhr. J. 
Kodde, mw. Daniëlle Kodde, mw. C. van Koeveringe, mw. W. 
Langelaar, mw. H. Lokker, mw. J.A. van Melle-Vinke, dhr. T. 
Minheere, mw. J. Minheere, mw. G.N. Moens-Fritz, dhr. A. Ridderbos, 
dhr. Gert-Jan Ridderbos, dhr. I de Rijke, dhr. J. de Rijke, dhr. W. 
Siebers, dhr. P. van Sluijs, dhr. A. Verhage, dhr. J. de Visser, dhr. S. 
de Visser, mw. L. de Visser, dhr. R. Walraven.  
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1. Opening en vaststellen van de agenda.  
De heer W. Staat laat bij monde van de voorzitter weten niet in staat 
te zijn de vergadering bij te wonen. Gezondheidsredenen nopen hem 
rustiger aan te doen. Wij wensen hem van harte beterschap.  
Vervolgens wordt de agenda vastgesteld.  
  
2. Verslag van de dorpstafel van 16 mei 2017.  
Aan de orde wordt gesteld de vraag waarom voor de uitbreiding van 
de school “Lonneboot” werd besloten zgn. containers te plaatsen in 
plaats van het dorpshuis te benutten. Er werden zeker 8 verschillende 
mogelijkheden onderzocht. Waaruit tenslotte gekozen werd voor het 
plaatsen van containers. Dit laatste is ook geen gemakkelijk operatie 
die door een firma Snel in een rustig aandoend tempo zal worden 
gerealiseerd.   
Gewezen wordt op de ruimte die nodig is voor de biljartclub. Twee 
biljarttafels zet je nu eenmaal niet zomaar in het Dorpshuis. Daar heb 
je veel ruimte voor nodig, en die is niet op die plek te vinden. Tenzij 
een aanzienlijke verbouwing, maar dat wordt niet overwogen.   
Het is een goede zaak dat het aantal leerlingen voor de Lonneboot in 
aantal toeneemt. Gezien de toename van het aantal woningen in de 
wijk Mortiere zal die ontwikkeling nog wel even zich doorzetten.  
Na deze discussie naar aanleiding van het verslag wordt dit in dank 
aanvaard.  
  
3. Vragen aan Politie/Handhaving van de Gemeente Middelburg (o.a. 
terugblik voetjesactie en mogelijk instellen van een vuurwerkvrije 
zone.)  
- Ditmaal worden we namens de politie door een nieuw gezicht 
bijgepraat, dhr. Kranendonk.  
- Het fietspad naar Mortiere, maar ook naar Middelburg is soms 
onveilig voor fietsende kinderen vanwege de, vaak met hoge snelheid, 
langs zoevende brommers en scooters. De bebording geeft echter aan 
dat voor beide soorten voertuigen het pad bedoeld is. Uitkijken dus!  
De oversteekplaats vanuit het tunneltje van en naar Mortiere wordt 
verlicht door een separate lantaarnpaal. Een hele vooruitgang! Het 
smalle fietspad (enkele betonplaten) vormt nog wel een reëel gevaar  
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voor ongelukken.  
- Het afsteken van vuurwerk gedurende de avond en nacht is 
hinderlijk. Melden bij de politie is gewenst. Mochten er daders worden 
gevonden dan kunnen deze ervan verzekerd zijn “op de persoon” 
gericht onderzoek te moeten ondergaan.  
- Over de Weizichtweg wordt vaak hard gereden. De politie ondernam 
handhavingsacties waarbij men zich hulde in opvallende veiligheid 
dienende kleding. Zo werden de handhavers vanaf grote afstand 
gespot. Voorgesteld wordt dat de handhavers zich in den vervolge 
wat anoniemer opstellen teneinde de “pakkans” te verhogen.  
- De hinderlijk hoge heg leidt tot enige verwarring. Waar staat of 
stond dit groeisel? Was het op de hoek van de Zeeburgstraat met de 
van Akenstraat of de Scheldepoortstraat?  
- De oude BMW is uit de Scheldepoortstraat verdwenen.  
- Terugkoppeling na melding wordt niet als vanzelf door de politie 
gegeven. Immers de politie kent “meer werk dan tijd”. Staat men op 
terugkoppeling, dan wordt dit serieus overwogen.  
- Dit jaar werden twee “voetjesacties” ondernomen. De eerste keer 
werd 21 x gemakkelijk toegang tot woningen verkregen, de tweede 
maal 15 x.  Een inbraak is altijd een traumatische ervaring. Het 
gevoel van veiligheid wordt daardoor ernstig aangetast. Let op! Het 
“geteisem” kan gemakkelijk en snel uit Nieuw- en SintJoosland weg 
komen. Voordat de politie ter plekke is, zijn ze al ver weg via de A-58.  
- Vuurwerkvrije zone. Zo’n gebied wordt aangewezen bij APV ( 
Algemene Plaatselijke Verordening ), vereist handhaving én moet 
tijdig aangevraagd worden. Voorgesteld wordt zo’n zone in te stellen 
aan de Binnenhaven. Dan moet de aanvraag wel onmiddellijk gedaan 
worden als het al niet daarvoor te laat is. Daarnaast zouden 
dorpsgenoten een soort oppasgroep kunnen vormen. Zij moeten dan 
wel als vrijwillige handhavers herkenbaar zijn. 
Nog even komt een algemeen schrijven aan de orde. Maar die wordt 
voor Middelburg niet meer uitgegeven.  
Voor zijn inbreng wordt de heer Kranendonk hartelijk bedankt.  
  
4. Presentatie over “Feest der Herkenning” door mevr. Rina Cevaal.  
Gebruik makend van zgn. herinneringskoffers wordt, doorgaans  
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succesvol, contact gelegd met mensen die belemmerd zijn geraakt 
door dementie. De reacties van die mensen zijn vaak verrassend. 
Mevr. Cevaal is op zoek naar vrijwilligers die met een koffer langs 
deze mensen zouden willen gaan.  
Ter illustratie toont zij de inhoud van de koffer “de winkel van Sinkel”. 
Het bijhorende liedje is menigeen bekend. “Hoeden en petten en 
damescorsetten…”  
Vrijwilligers gaan nooit alleen op pad, altijd met twee personen. Is 
vervoer per auto nodig, dan mag er een km-vergoeding van € 0,19 
tegenover staan.  
Op 13 december a.s. is een informatiemiddag georganiseerd in de 
Schotse Huizen in Veere.  
Niet alleen voorwerpen stimuleren het geheugen maar ook muziek 
kan leiden tot opmerkelijke reacties.  
Coördinator is mevr. Van Dam: tel.nr. 0118-502151. Het tel.nr. van 
mevr. Cevaal luidt: 0623455076.  
Een bijzondere presentatie, waarop geanimeerd werd gereageerd. 
Mevr. Cevaal wordt hartelijk bedankt.  
  
5. Diverse mededelingen, o.a. van de dorpswethouder, de 
dorpsmanager, de dorpsvereniging en Dorp van de Toekomst.  
Namens de werkgroep Dorp van de Toekomst spreekt Hans van Hal.  
- Het wordt tijd voor een nieuwe website, zoals ontwikkeld door Herco 
Beekman, en reeds in gebruik door andere wijkverenigingen in het 
Middelburgse. Deze zal tevens ruimte bieden aan het gebruik van 
“social media” zoals Facebook. De nieuwe website is makkelijker te 
onderhouden dan de huidige, die bijna 10 jaar oud is. Deze is destijds 
ontwikkeld door Claire Verhage en  wordt nu nog slechts 
onderhouden door Hans van Hal. De nieuwe website zal door andere 
personen onderhouden moeten worden. De heer Ridderbos stelt zich 
gaarne beschikbaar. Ofschoon de Dorpsvereniging deze ontwikkeling 
van harte ondersteunt kan van daaruit geen ‘mankracht’ beschikbaar 
worden gesteld.  Een oproepje in de komende Dorpskrant, met enige 
uitleg over wat de bedoeling is, zal hopelijk tot meer belangstelling 
leiden.  
- Vervolgens geeft Hans de stand van zaken weer betreffende de  



Dorpskrant Nieuwland, jaargang 46 nr. 2, pagina 14 

Trekdijk en de overwegingen ter zake van de werkgroep.  
De kwestie “Trekdijk” zit, naar het lijkt, diep in de politieke 
manoeuvres. Hans benoemt opnieuw de nodige aspecten die de 
instelling van het gebied tot bedrijventerrein onwenselijk 
maken. De werkgroep tracht door steeds opnieuw aandragen van 
argumenten ook gemeenteraadsleden aan haar zijde te krijgen. Het 
ligt in de bedoeling in de dorpskrant van februari 2018 het standpunt 
van alle partijen betreffende de bestemming van het gebied aan de 
Trekdijk te publiceren. De Werkgroep is er zeker niet van overtuigd 
dat er een bedrijventerrein zo dicht bij Nieuw- en Sint Joosland moet 
worden gevestigd en zal zich er samen met de dorpsvereniging tegen 
blijven verzetten.  
Het woord is aan de wethouder.  
De Lonneboot moet uitgebreid worden met twee lokalen. Het is mooi 
dat, in tegenstelling van menig school elders, het leerlingenaantal van 
deze school sterk toeneemt. De Springplank wordt voor de uitbreiding 
benut, terwijl de huidige gebruikers verwezen kunnen worden naar 
een tweetal containers. Mogelijk kunnen die dingen vóór de komende 
Kerst worden geplaatst.  
Betreffende de Trekdijk meldt hij dat i.v.m. nieuwe boekhoudregels 
vóór 31 december 2019 er een besluit over de bestemming moet 
worden genomen. In zijn algemeenheid geldt dat bedrijven kunnen 
worden gediend door het beschikbaar zijn van bedrijfsterrein.  
Vooraf gaat een bestemmingsplanprocedure. In principe zal die pas 
worden afgerond nadat de inwoners van Nieuwland en andere 
belanghebbenden zich hebben laten horen.                           Er zit 
geen haast achter de procedure maar meer nog wordt als kernwaarde 
gehanteerd zorgvuldig handelen. In iedere geval moet duidelijk 
worden waar de knelpunten liggen.  
-  Wat betekent een categorie 3-4 bedrijventerrein voor de 
gezondheid van de aanwonenden?  
-  Zal het instellen van een bedrijventerrein op die plek leiden tot 
onaanvaardbaar hoge verkeersbewegingen in en langs Nieuw- en Sint 
Joosland?  
-  Als wordt gewezen op het forse aantal dumpers, die zich nu al met 
grote regelmaat door het dorp wringt, stelt de wethouder dat de  
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Trekdijk juist kansen biedt dit probleem aan te pakken.  
-  Wellicht is het aan te bevelen nog eens een verkeersdeskundige 
vanuit de Provincie te raadplegen.  
En verder,  
Dhr. D. Bliek geeft aan dat het onderhoud van de geluidswal tussen 
de A-58 en Nieuw- en Sint Joosland ver beneden peil is. De 
wethouder zal die kwestie bij RWS aankaarten.  
Dhr. J. de Rijke vraagt of de wethouder zich bekommert om de 
energiehuishouding voor Walcheren. Hij legt dit nader uit. Het is de 
bedoeling in 2030 zoveel mogelijk energieneutraal te bouwen. Dat 
kun je niet op kleine schaal, zeg Middelburg, realiseren. De 
wethouder is niet bekend met beleid op grotere schaal dan 
Middelburg. Niettemin een punt om eens mee te nemen. Enkele 
weken terug is de wethouder al door dhr. J. de Rijke gevraagd te 
laten onderzoeken of de Trekdijk voor mogelijke duurzame 
alternatieven is te benutten. Een reactie bleef nog uit, maar de 
wethouder zegt toe dat dhr. de Rijke die binnenkort kan verwachten.  
  
6. Aanvragen dorpstafelbudget.  
Er is reeds een aanvraag voor 2018 ontvangen.  
Mevr. R. van Iwaarden laat weten zich in haar rol als dorpsmanager 
zeer gesteld te zijn op Nieuw- en Sint Joosland. Deze plaats kenmerkt 
zich vanwege de vele initiatieven. Trouwens, de Gemeenteraad heeft 
een bedrag van € 25.000,-- beschikbaar gesteld voor initiatieven 
vanuit de inwoners van heel Middelburg.  
De Ringrijdersvereniging, nooit weg te denken uit Nieuwland, was 
onderwerp van klachten over stank, paardenvijgen en dito stof na de 
wedstrijd. Deze kwestie is rigoureus aangepakt zodat na de wedstrijd 
de straat brandschoon en fris geurend aan de omwonenden kan 
worden gepresenteerd.  
  
7. Rondvraag en sluiting.  
De onlangs ingevoerde wijziging om het huren van bijvoorbeeld het 
Dorpshuis via de website te regelen van de Gemeente is, zo heeft Ko 
de Visser ondervonden, een dermate trage aangelegenheid dat aan 
het nut van dit deel van de site terecht getwijfeld mag worden.  
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Toevallig(!) heeft de wethouder dat geluid ook wel eens opgevangen 
en zal het gevolg zijn van kinderziekten. Jawel, geef dat stukje 
bureaucratie dan eens een fikse optater.  
De Leefkuil is voor sommigen een “steen des aanstoots”. Geen enkele 
functie. Gooi het vol met zand en maak er een fietspad van roepen 
weer anderen. De Leefkuil heeft dan misschien geen zakelijke functie, 
maar wel een geschiedenis en in die zin een sieraad voor het dorp.  
Tenslotte,  
Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter de vergadering en 
noodt alle aanwezigen nog even na te kaarten onder genot van een 
verversing.  
Voor verslag:    A.G. Vluggen.  
  

Terugblik Reanimatie/AED- cursus 
Op 5 en 12 maart hadden we een reanimatie/aed- cursus in het 
dorpshuis. Het waren leerzame avonden  voor de 9 deelnemers. 
De eerste avond  kregen we volop aanwijzingen over het reanimeren 
en hebben op poppen kunnen oefenen. De tweede avond stond ook 
in het teken van omgaan met de aed. 
Diegene die met succes de cursus afgerond hebben kregen een 
certificaat en mogen dus reanimeren. Zij kunnen zich aanmelden bij 
Hart Veilig Wonen en zodoende een melding ontvangen wanneer er in 
de buurt een mogelijk slachtoffer is. Hier kan men ook aangeven of 
men bereid is buiten de regio oproepbaar te zijn, als het noodzakelijk 
is. De oproep komt via de APP of SMS bericht op de telefoon.  
Namens een cursist  
 

Hoe meer mensen dit kunnen hoe beter het is. Zijn er bewoners  die 
zo’n cursus alsnog willen doen? Laat het dan weten bij Krina de Visser 
want bij voldoende deelnemers is het mogelijk. 
 
Kaartenmaak & bingo middagen  
 

3D kaartenmaken: Dinsdag  17 April  

Bingo:     Dinsdag 24 April 

Groet Lenie, Krina, Karel 
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Streekdracht, visserij en geschiedenis 

Visserij, streekdracht en historie 
 
Museum Arnemuiden 
Veel mensen denken bij een museum aan een wat saaie opstelling 
van schilderijen en andere objecten. Vaak is dat ook zo, maar niet in 
Arnemuiden. Daar leeft het museum!  
In het voormalig stadhuis van Arnemuiden vindt u een uitgebreide 
collectie Arnemuidse Streekdracht, archeologische vondsten, religieus 
erfgoed, maritiem erfgoed, een stiltekamer voor de gevallen vissers 
en de thematentoonstelling over het Arnemuidse zout. Ook kunt u ’t 
Uusje van Eine bezoeken, een compleet ingericht huisje uit de jaren 
’30. Proef de sfeer uit grootmoeders tijd. Een heuse ervaring is de 16e 
eeuwse kelder onder het huisje. Neem ook een kijkje op de zolder en 
ontdek de geschiedenis van de wijkverpleegsters die Arnemuiden 
gediend hebben. Bezoek ons museum en geniet van een gratis 
rondleiding door één van onze deskundige gidsen. 
 
Streekdracht 
In een museum over Arnemuiden mag een uitgebreide afdeling over 
de ‘Erremuuse Klederdracht’ natuurlijk niet ontbreken. Het verhaal 
van de traditionele kleding wordt verteld aan de hand van levensechte 
taferelen in de juiste tijdssetting. Bekijk de winkel van Minderhout 
(sieraden) en de Troye (Zeeuwse stoffen) uit oude tijden, bewonder 
de prachtige sieraden en kanten mutsen en geniet van de kleurrijke 
stoffen. 
 
Visserij 
Arnemuiden heeft een rijke maritieme geschiedenis. In de 15e eeuw 
was Arnemuiden één van de belangrijkste overslaghavens van West-
Europa. Overblijfselen hiervan zijn uiteraard te vinden in het museum. 
Na deze tijd komt de kustvisserij op en worden op de werf van 
Meerman vele schepen gebouwd. Bewonder de scheepsmodellen, 
maquettes, foto’s, film en vele attributen en voel de maritieme sfeer 
van weleer. 
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Geschiedenis 
De Arnemuidse ‘Gouden Eeuw’ heeft vele vondsten en 
museumstukken achtergelaten. Zo hangen in de voormalig raadszaal 
unieke schilderijen. De meeste zijn pas gerestaureerd en dus weer in 
oude glorie hersteld. Ook de kamer met vele archeologische vondsten 
is het bekijken waard. U vindt hier ook een computerpresentatie over 
de verlanding van de rede van Arnemuiden, waardoor ‘Nieuwland’ is 
ontstaan. Door middel van kaarten en tekeningen wordt de verlading 
duidelijk gemaakt. 
 

Kortom een bezoekje aan ons prachtige museum is de moeite waard. 
We hopen u dan ook te verwelkomen in het nieuwe seizoen. Het 
museum is open op woensdag- en zaterdagmiddag van 13.00 tot 
17.00 uur, vanaf Koningsdag 27 april t/m oktober. Bekijk onze 
website voor meer informatie. Ons museum is rolstoel toegankelijk en 
de ZeelandPas geldt ook in ons museum. De Museum Jaarkaart niet. 
 

KADERTJE 
Thematentoonstelling 2018: ZOUT 
In 2018 draait onze thematentoonstelling om zout. In de 15e en 16e 
eeuw was Arnemuiden de officieuze stapelplaats voor het zout in 
Nederland. Het speelt een belangrijke rol in de geschiedenis van ons 
plaatsje en brengt een enorme economische bloei met zich mee. 

 
Doormiddel van video, unieke maquettes, schilderijen, prenten en 
voorwerpen geven we een bijzonder inkijkje in de zoutwinning en 
raffinage. 
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Foto’s uit het museum 
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Foto’s opening Springplank 
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De vernielde boompjes aan de Boomdijk 
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Officiële opening van “De Springplank”. 
 
Op dinsdag 13 Maart 2018 is het nieuwe onderkomen van vereniging 
“De Springplank” geopend. 
Wethouder Johan Aalberts, Lenie van Eenennaam (het langst lid van 
de soos), Arie de Putter (oudste lid)  en Rebecca Keijzer 
(speeltuinvereniging) hebben de opening verricht. 
Na de opening was het gezellig druk op de receptie.  Er waren 
ongeveer 55 personen aanwezig. 
 
Wij zijn heel blij met ons nieuwe gebouw en danken de gemeente 
Middelburg dat zij dit voor ons prima geregeld heeft. We hopen 
samen met de speeltuinvereniging nog lang gebruik te kunnen maken 
van ons “eigen stekje”. 
 
Uitnodiging fietstocht (30 km) 
Het bestuur van De Springplank houdt op vrijdagmiddag 25 mei een 
leuke en afwisselende fietstocht van 30 kilometer voor inwoners van 
Nieuw- en Sint Joosland en daarbuiten. 
De inschrijving is  in onze nieuwe accommodatie. Die ligt  rechts 
achter de school, Scheldepoortstraat 23 A (ingang speeltuin).  
 
De inschrijving is van 13.15 tot 14.00 uur en kost € 2,50 p.p. Iedere 
deelnemer ontvangt een routebeschrijving. Er is een gespreid vertrek 
van 2 tot 4 personen per keer. Onderweg krijgt u een versnapering. 
 
Deelname is op eigen risico. Bij terugkeer kunt u onder het genot van 
gratis koffie/thee of fris tot 16:45 uur nog gezellig napraten.  
Inlichtingen over het wel/niet doorgaan bij twijfelachtige 
weersomstandigheden: bel op 25 mei tussen 11.30 en 12.00 uur naar 
tel 06 – 22 12 96 64. 
Wij hopen u op 25 mei als deelnemer te mogen begroeten. Noteer 
deze datum alvast in uw agenda, zet het op uw kalender en zegt het 
voort. 
Met vriendelijke groet. 
Het bestuur van “De Springplank” 
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Nieuws uit de speeltuin 
 

Vorig jaar kwam het bestuur van vereniging “De Springplank” met de 
vraag of er units in de speeltuin geplaatst konden worden omdat De 
Lonneboot de ‘oude’ lokalen opnieuw in gebruik wil nemen.  
Nu is de Wigwam een leuk huisje, maar niet geschikt voor binnen-
activiteiten. Als de speeltuin de ruimte ook kan gebruiken biedt dat 
nieuwe mogelijkheden. Inmiddels zijn de units geplaatst, hebben de 
schommels een nieuwe plaats gekregen en is de ‘nieuwe’ Springplank 
half maart officieel geopend.  
 
Op 30 mei willen wij, samen met De Springplank, een gezellige 
middag organiseren voor jong en oud! Dit wordt ongetwijfeld een 
leuke middag en we zullen jullie daarover binnenkort informeren. 
 
Op 4 april was het paaseieren zoeken. Om 13.00 uur kwamen de 
kleinsten uit het dorp rustig hun mandje of tasje vullen en wie een 
groot gouden ei vond kreeg ook nog eens een lekkere paashaas! 
Daarna kon er geknutseld worden in de Springplank.  
Om 15.00 uur was het de beurt aan kinderen vanaf groep 3. Zij 
konden niet wachten om zoveel mogelijk eieren te verzamelen. De 
middag werd afgesloten met een bingo in de Springplank. Het was 
een gezellige middag en wij hopen zo nog meer activiteiten te kunnen 
organiseren. 
 
Voor het onderhoud van de Wigwam en speeltoestellen willen wij 
klusdagen organiseren. Via Facebook houden wij jullie op de hoogte! 
Lijkt het je leuk om activiteiten te organiseren in en voor de 
speeltuin? Wil je meedenken over de invulling en de toestellen van de 
speeltuin? Wij zijn nog op zoek naar nieuwe bestuursleden en 
vrijwilligers. Meer info via Leandra, Martina of 
speeltuinnieuwland@hotmail.com.  
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             Informatie Oranjevereniging 
                Oranje Bovenal april 2018 
We zijn druk bezig met het voorbereiden van de Koningsdag, nog drie 
weken.  

Wist u dat: 
- De flyer inmiddels bij ieder huisadres in het dorp, 

buitengebied en de Mortiere is verspreid. 

- Onze vertrouwde sponsoren weer doneren. Twee 

hebben afgehaakt. 

- We ook weer nieuwe sponsoren hebben, die prachtige 

prijzen doneren voor de Bingo en loterij.  

- We met een groep enthousiaste vrijwilligers avonden 

aan het klussen zijn voor de zeskampspelletjes. Deze 

worden zelf bedacht en gemaakt. 

- We nieuwe vlaggen hebben aangeschaft om het dorp 

te versieren. 

- Tijdens de sinterklaastijd nog door enkele pieten 

(namens de Oranjevereniging en Sinterklaasvereniging) 

naar de bewoners in het zorgcentrum in de 

Quarleshavenstraat een banketstaaf hebben gebracht. 

- Dat de bewoners dit erg leuk en lekker vonden. 

- Er zich nog heel weinig (alléén de Langeweg) 

coördinators hebben gemeld voor het versieren van haar 

of zijn straat, erg jammer. Het is echt in één avondje 

gebeurd. 

- We weer vrijwilligers bereid hebben gevonden die ons 

helpen flyeren, helpen met de kinderspelen, fietsoptocht 

en de bingo. Waarvoor onze hartelijke dank. Zonder 

vrijwilligers, geen Koningsdag 

- We nu met twee bestuursleden zijn (uit één gezin) 

- We dit niet op deze manier blijven doen. Er zijn toch 

genoeg ouders met jonge gezinnen?? 
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- Wie o Wie wil nu al meelopen en voor het jaar 2019 

onze taken overnemen? Het kan niet zo zijn dat er volgend 

jaar GEEN Koningsdag meer in het dorp en voor de 

Mortiere is. Deze traditie moet voortbestaan.   

Extra oproep: Contributie overmaken heeft de voorkeur!!        
                             Deur aan deur is heel intensief, voor twee 

bestuursleden.  Zijn er wel mee gestart. 
Wij verzoeken u de contributie € 7,50 over te maken op 

rekeningnummer:         NL30 RABO 0303822333 t.n.v. 
Oranjevereniging Oranje Bovenal.                               Vergeet niet 

uw naam, adres en emailadres te vermelden. Wij danken u bij 
voorbaat als u uw contributie overmaakt, dat is voor ons weer een 
adres minder, qua tijd. En wij kunnen weer een mooie dag voor het 

dorp organiseren.                                                                           
                             Uw lidmaatschapskaart zal op termijn bij u 

terecht komen. 

 

o HELP ONS OM EEN JONG NIEUW BESTUUR TE VORMEN 

  

voor Koningsdag 2019    

Info/opgeven via info@oranjebovenal.nl  of bel 06-
21124843 na 18.00 uur.    
Kijk ook op de website: www.oranjebovenal.nl 
Wij hopen op uw/jullie aanwezigheid, uw hulp en een 
mooie Koningsdag. 

Met vriendelijke groet, André en Heleen Lokker 
 

Zet in uw agenda: Oranjefeest met BBQ zaterdagavond 23 juni 2018  

in de Merelhoeve, informatie volgt later  
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De Trekdijk, 
Ik woon in Middelburg, in Dauwendaele om precies te zijn. U kunt 
zich afvragen waarom ik, als ik dan toch een eindje uit de buurt van 
de Trekdijk woon, me zo bezorgd maak, of beter gezegd boos maak 
om de plannen die er zijn, die, als alles tegenzit, zelfs uitgevoerd gaan 
worden? 
Een van de meest belangrijke zaken is simpelweg het feit dat ik daar, 
vooral in de zomer, mijn mediatieve momenten heb. In Dauwendaele 
is niet zo gek veel groen en met mijn scootmobiel ben ik zo in Nieuw- 
en Sint Joosland. Soms heb ik mijn schetsboekje bij me en maak ik 
wat schetsjes die ik thuis wel of niet uitwerk. 
Maar eigenlijk is het gewoon de stilte, de rust en de schoonheid die ik 
ervaar en op me in laat werken. Iets waar we steeds minder van 
krijgen, iets waar we steeds vaker naar snakken in ons jachtige leven.  
 

De Trekdijk doet me ook herinneren aan mijn jeugd, in Limburg waar 
we vanuit school de natuur introkken met de juffrouw en 
herderstasjes en zuring en weet ik veel welke niet meer te vinden 
planten moesten zoeken.  Maar het is toch vooral die stilte, dat 
weidse uitzicht, de diversiteit die me aantrekt in dit voor een deel nog 
overgebleven stukje natuur.  
Nu nog dichtbij, maar straks?  En waarvoor? 
Ten faveure van een, in mijn ogen overbodig, industrieterrein! Elders 
in Middelburg plekjes genoeg op al bestaande industrieterreinen, 
maar nee, helaas moet het juist op deze plek, op de Trekdijk. Het 
stuit me tegen de borst, ik word daar boos om, verdrietig over. Het 
weinig moois wat we nog hebben aan groen, aan stilte, aan natuur 
wordt verkwanseld. Rentmeesterschap is in mijn ogen iets totaal 
anders dan de natuur volgooien met stenen, met containers. Eerbied 
voor datgene wat de natuur je geeft en dat behouden en 
onderhouden dat is voor mij rentmeesterschap.  
 

Ik kan, tot slot alleen maar met de inwoners van Nieuw- en  Sint 
Joosland hopen op een goede afloop, op een groene Trekdijk, op het 
behoud van de Trekdijk. 
 

Amy Seerden. 
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O.N.D.A. –Nieuws 
Op 10 maart hielden we O.N.D.A.’s Muziekpodium. Alle leden die 
iets leuks op het podium wilden doen wat met muziek te maken heeft, 
waren van harte uitgenodigd om mee te doen. Er was van alles 
mogelijk, individueel of met een groepje. Het beloofde weer een leuke 
en gezellige middag te worden en dat was het zeker! Vooral de jeugd 
liet horen wat ze de afgelopen periode allemaal hadden geleerd. Het 
was een gezellige en muzikale middag. Ondertussen zijn we ons volop 
aan het voorbereiden voor de vierde editie van de Nacht van 
Nieuwland welke gehouden wordt op 14 april. Dit jaar hebben we 
een jubileumeditie, het is namelijk de vijfde editie van de Nacht van 
Nieuwland! Het belooft weer een zeer mooie en afwisselende avond 
te worden vol met muziek, show en entertainment. De Nacht wordt 
gehouden  in het Dorpshuis te Nieuw- en Sint Joosland. Kaarten zijn 
te reserveren via reserveringenonda@hotmail.com   
Vrijdag 27 april vieren wij weer Koningsdag. In de ochtend 
begeleidt O.N.D.A. de optocht in het dorp. Hierna verzorgt O.N.D.A. 
het jaarlijkse optreden in het Gasthuis. Ook doet O.N.D.A. dit jaar 
weer mee met de zeskamp die wordt georganiseerd door de 
Oranjevereniging. O.N.D.A. zal haar titel moeten verdedigen.  
Op zaterdag 19 mei komt O.N.D.A. in de ochtend langs de deuren 
om spullen op te halen voor de jaarlijkse rommelmarkt. De 
rommelmarkt wordt dit jaar op zaterdag 9 juni gehouden. Vanaf 
9.00 uur bent u van harte welkom om bij diverse kramen te komen 
kijken. Om 9.30 uur vindt er verkoop bij opbod plaats vanaf de 
muziektent. Natuurlijk ontbreken ook dit jaar de versgebakken wafels 
niet! 
Woensdag 30 mei Komen we bij u langs om een bijdrage te vragen 
voor het Prins Bernard Cultuurfonds.  
Op zondag 1 juli geeft O.N.D.A. een lunchconcert in de 
Manhuistuin in Goes van 12.00 tot 13.15 uur. De toegang is gratis 
en u kunt uw eigen lunch meenemen. Er is koffie, thee en fris te 
verkrijgen. Bij slecht weer wordt u doorverwezen naar een 
binnenlocatie. 
We hopen u graag te ontmoeten tijdens onze activiteiten! 
Muzikale groet, Marieke Knuijt. 
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Ontwikkelingen Trekdijk 
 

Sinds vorig jaar ben ik betrokken bij de werkgroep Trekdijk. Het 
begon met de dorpstafel waar ik voorheen wegens mijn 
werkzaamheden niet bij aanwezig was. Mij viel op dat er een verschil 
van mening was tussen partijen, die niet echt nader tot elkaar 
kwamen. Een gelatenheid leek over het dorp te heersen. Ze luisteren 
toch niet naar ons. Onze dorpswethouder liet het allemaal over zich 
heen komen, maar zag wel kans om zijn plannen op 22 januari jl. 
verder vast te laten stellen door de gemeenteraad. 
 
In dat licht hebben de bewoners zich opnieuw getoond. Met de 
verkiezingen als middelpunt hebben zich talrijke inwoners op 
verschillende momenten laten horen. Te beginnen tijdens het politiek 
debat op 7 maart. Wat als gevolg van ruimtegebrek in de kerk moest 
plaatsvinden. Tijdens het debat werd duidelijk dat het aan voldoende 
draagvlak voor de beoogde plannen van de gemeente mankeert. De 
leefbaarheid in het dorp komt nog meer onder druk te staan. Terwijl 
maatregelen ter compensatie daarvan geheel ontbreken. Zelfs de al 
lang geuite klachten over zwaar verkeer, zoals dumpers door het dorp 
waren bij de wethouder van Vlissingen nooit eerder onder de 
aandacht gebracht. Is dat hoe men in Middelburg de leefbaarheid in 
deze kern behartigt? 
 

Om onze bezwaren nog meer kracht bij te zetten werden er meerdere 
manifestaties georganiseerd. Zo werd er in een wit besneeuwd 
landschap een wandeling gemaakt naar de Trekdijk, waar 
medestanders elkaar beter leerden kennen. En van gedachten kon 
worden gewisseld over eventuele alternatieven voor invulling van dit 
vergeten stuk polderlandschap. Op een andere gelegenheid werd er 
een podium geboden aan de oppositiepartijen uit de Middelburgse 
politiek. Om op ludieke wijze hun zienswijze voor het voetlicht te 
brengen. 
En ter afsluiting van de verkiezingsdag werd er een protestoptocht 
georganiseerd naar de markt. Ook hier werd weer op een leuke 
manier ons gedachtegoed in zake de Trekdijk onder de aandacht  
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gebracht voor een ander “Middelburgs publiek”.  
De roep om een andere invulling van het perceel aan de Trekdijk 
werd en wordt steeds luider. Andere omwonenden zijn ook meer 
belangstelling gaan tonen. Groen verdient meer aandacht naar 
verluidt. Veeteelt in combinatie met groene energie lijkt een 
mogelijkheid te bieden. Ook wordt zorg genoemd als optie. Zorg 
waarbij langer zelfstandig thuis wonen in beeld is. Thuis wonen in 
huizen die energieneutraal zijn en voorzien van alle moderne 
eigenschappen. Met mogelijk een aanvulling van een zorginstelling 
voor zwakkeren uit de samenleving. Ook wordt toerisme in gedachten 
genomen. 
Deze thema’s worden momenteel nader ingevuld. Met als 
belangrijkste uitgangspunt dat de inpassing in de polder een 
verrijking moet zijn voor het karakteristieke landschap. Een landschap 
van (boom)dijkjes en kreken, grasland met het ons vertrouwde vee 
dat loopt te grazen. Hier en daar een rood dak met wat bomen er 
omheen. Kortom ons landschap, waar ook de bezoeker van onze regio 
graag naar kijkt. 
Om dit te realiseren is het helaas niet mogelijk om simpel een knop te 
verdraaien. Dit vergt tijd en zeker ook vlijt. Maar zoals bij het 
betreden van het dorp valt te lezen, is dat ons niet onbekend. Wij 
rekenen op uw begrip en vragen uw medewerking bij de realisatie 
van ons aller droom. Een “leefbaar Nieuwland”.  
Op de komende dorpstafel zult u er meer van horen. 
 

Laatste nieuws, een sprankje hoop 
Op 4 april had de werkgroep een constructief en hoopgevend gesprek 
met toen nog demissionair wethouder Aalberts. Zodra er een definitief 
coalitieakkoord is, komt er nieuwe gezamenlijke uitnodiging van 
gemeente en werkgroep. In die bijeenkomsten zal het ook vooral 
gaan over alternatieve en minder bedreigende invullingen voor de 
Trekdijk. 
    John de Rijke, werkgroep Trekdijk 
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Smeekbede van het bos 
 
Luister mens, ik ben de gloed van je haardvuren 
in de koude winternacht, en de schaduw  
zo welkom bij het branden van de zomerzon. 
Ik ben het gebint van je huis, 
het blad van je tafel. 
Ik ben het bed waarin je slaapt en het hout 
waarvan je schepen maakt. 
Ik ben de steel van je spade 
en de deur van je huis. 
Ik ben het hout van je wiegje en van de doodskist. 
Het goede  ─ daarvan ben ik het brood. 
Het schone ─ daarvan ben ik de bloem. 
Verhoor dus mijn bede  
En verniel mij niet 
    Van een onbekende Franse dichter 
Ingezonden door Pieta Konings 
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Nieuws uit de kerk 
 
Het wachten  is op de komst van een nieuwe predikant. Omdat de 
datum van intrede nog onbekend is geef ik de kerkdiensten weer tot 
en met eind mei (aanvang 10.00 uur, N = Nieuwland, R = Ritthem: 
15 april N Ds. L. Woltering, bevestiging ambtsdragers;  22 april R 
Commissie bijzondere diensten; 29 april N Ds. Den Hollander; 6 mei R 
dhr. J. v.d. Berg; 10 mei R ds. C. Bijman; 13 mei N Mw. Meulensteen; 
20 mei R Ds. Dees-Hinten (Pinksteren); 27 mei N Voorganger nog 
onbekend. 
 

Het is mooi dat drie mensen zich bereid hebben verklaard om toe te 
treden tot de kerkenraad. Daardoor is het kerkbestuur voor het eerst 
sinds jaren weer geheel op sterkte, ja zelfs groter dan vereist. De 
nieuwe leden  zullen toetreden tijdens de kerkdienst van 15 april. Dat 
geeft  een positief gevoel. En dan is het fijn dat het vanwege de 
toeloop soms ouderwets stoelen bijzetten is in de kerk, zoals met 
Pasen en tijdens de jaarlijkse schooldienst. 
 
Intussen is het wachten ook op de terugkeer van de torenhaan. Het 
dorp blijft toch wat incompleet zonder dit beeldbepalende elementje. 
Maar dat is een zaak van de Gemeente Middelburg, want die is 
eigenaar van de toren. 
 

Voor alle activiteiten die in de kerkgemeenschap worden ontplooid 
verwijs ik naar de website www.pknieuwensintjooslandritthem.nl  
 

Daar staan ook verslagen op en links naar de kerkdiensten die 
achteraf zijn te beluisteren via het Internet. 
Wim Staat. 
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Zomerfeest Nieuwland: oproep! 
 
Beste dorpsbewoners, 
 

Het bestuur van Stichting Zomerfeesten Nieuwland doet een 
dringende oproep voor een nieuw bestuur!  Vorig jaar deden we al 
meerdere malen een oproep voor nieuwe bestuursleden, maar die 
bleven echter zonder succes. Het zittende bestuur heeft toen besloten 
om toch de organisatie van het Zomerfeest 2017 voor zijn rekening te 
nemen.  
Nu komt de zomer van 2018 in zicht, maar het huidige bestuur heeft 
aangegeven de organisatie niet te willen voortzetten. 
 

Daarom doen we aan u een dringende oproep: help Zomerfeest 
Nieuwland aan een nieuw bestuur! 
 

Mochten wij op korte termijn geen reacties ontvangen, dan betekent 
dat helaas het einde voor het Zomerfeest Nieuwland. Wij zijn dan 
genoodzaakt de stichting op te heffen.  
 

Geïnteresseerden kunnen zich per e-mail melden via 
info@zomerfeestnieuwland.nl. Of u kunt contact opnemen met Dennis 
Geertse (06-53350914), Marien Kroes (06-28904228) of Daniëlle 
Scheele (06-48794806). 
 

Met vriendelijke groet,  
Bestuur Stichting Zomerfeesten Nieuwland 
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Wie kent ze nog? 
In ons archief van de Watersportvereniging  De Nieuwlandse Haven 
kom ik deze foto's tegen. Deze is gemaakt toen de suikerbieten vanuit 
onze haven werden vervoerd. Omstreeks 1962. Nou zijn wij erg 
benieuwd wie het meisje is die op de tractor zit en de andere mannen 
op de foto. Zou deze vraag misschien in de dorpskrant kunnen 
worden geplaatst met deze foto. 
 
 
 

 



Dorpskrant Nieuwland, jaargang 46 nr. 2, pagina 36 

 

 
 
 
Groet,  
Nick van Raaij, Zaagmolendijk 6, 4339 NG Nieuw- en Sint Joosland 
06-50932718 
 
Vraag  
Tevens wordt de vraag gesteld of er nog meer foto´s bestaan van de 
haven, dan met name van de kraan die op deze foto´s staat. 
 
Opgave kan bij: J Springer Tel 06-22903129   
E-mail john-springer@hetnet.nl 
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Huisartsenpraktijk J.C.Ponten 
  
Praktijk: 
Graag breng ik u op de hoogte van het feit dat het mij na veel 
zoeken, gelukt is een geschikte collega te vinden die in de praktijk wil 
komen werken. Dit laatste was dringend noodzakelijk in verband met 
de fors toegenomen werkdruk en de praktijk die, inmiddels voor 1 
huisarts, veel te groot is geworden. Ik kan u niet zeggen hoe 
opgelucht en blij ik ben. 
Dokter Verdijk  komt vanaf de 3e week april op de maandag, 
donderdag en vrijdag werken. Donderdagochtend wordt haar vaste 
ochtend in het dorp(zoals dokter van der Steen voorheen de 
woensdag had) 
Dokter Jorien Verdijk stelt zich hieronder voor: 
Als verse import ben ik eind 2017 op Walcheren neergestreken. 
Oorspronkelijk kom ik uit Brabant en tijdens mijn studie geneeskunde 
heb ik in het mooie Maastricht gewoond. Na mijn studie heb ik 
werkervaring opgedaan als arts op de Spoedeisende Hulp en geriatrie 
in Nederland en Australië. Terug in Nederland besloot ik dat het 
huisartsenvak beter bij mij past dan een baan in het ziekenhuis en 
heb ik in Utrecht de opleiding tot huisarts gevolgd. 
Met veel plezier en toewijding heb ik een aantal jaren als 
waarnemend huisarts gewerkt en gewoond in regio Utrecht. 
Daarnaast ben ik jaren actief geweest als docent in het onderwijs 
voor huisartsen-in-opleiding en geneeskundestudenten aan het 
UMCU.  
Toch besloten we met ons jonge gezin de Randstad te verruilen voor 
de rust en de ruimte rondom Koudekerke. Ik hoop dat onze 2 
dochters hier met veel plezier gaan opgroeien. 
Naast het werk in de praktijk, willen we de komende jaren het 
prachtige pand waar we nu wonen gaan verbouwen en een B&B 
beginnen. Een lang gekoesterde droom, waar we ons best voor gaan 
doen die te verwezenlijken! 
Ik hoop in deze praktijk met even veel plezier te werken als ik de 
afgelopen jaren gedaan heb en u bij te staan met medisch advies en 
een luisterend oor. 
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Onze huidige huisarts in opleiding , dokter van Dongen kwam 
onlangs met de verheugende mededeling dat ze zwanger is van haar 
eerste kind. Zij zal de praktijk om die reden eind augustus verlaten 
om met zwangerschapsverlof te gaan.  
Zij zal haar huisartsenopleiding, na de geboorte van de baby, dichter 
bij haar woonadres afmaken. 
Ik heb geprobeerd te achterhalen hoeveel huisartsen in onze praktijk 
zijn opgeleid en ik kom tot 24. Ik beraad mij nog of ik de 25 vol ga 
maken. Het kan ook zijn dat ik de laatste jaren van mijn arbeidzaam 
leven zonder huisarts in opleiding zal werken  
Door haar zwangerschap heeft dokter van Dongen haar verplichte 
zelfstandige week naar voren moeten halen. Dat wordt week 20  van 
14 mei t/m 18 mei. Ik ben dan afwezig maar dokter Verdijk is er om 
haar te helpen. 
 

Wijzigen telefoonnummers: 
We hebben als eens eerder uw aandacht  gevraagd om wijzigingen 
van telefoonnummers aan ons door te geven. Adreswijzigingen 
krijgen we meestal wel, maar telefoonnummers( m.n. 06-nummers) 
wijzigen nogal eens. Het is erg plezierig als we een juist nummer in 
het patiëntendossier hebben. 
 

Website 
We hebben recent gekozen voor een iets andere opzet van de website 
en vooral het formulier om medicijnen te herhalen geeft nogal wat 
problemen. Zo’n formulier moet aan zoveel voorwaarden voldoen, dat 
we nog zoekende zijn. Graag horen we van u als het aanvragen van 
medicatie via de site problemen oplevert. Stuur een mail naar de 
praktijk want we kunnen alle suggesties en klachten goed gebruiken. 
 
Bloedafname 
Enkele van onze assistentes zijn zich aan het bekwamen in 
bloedafnames. We willen op korte termijn in onze eigen praktijk bloed 
gaan prikken om het voor u makkelijker te maken t.o.v. de huidige 
situatie. 
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Nieuwe doktersassistente 

Claudia is recent bij ons begonnen als doktersassistente  

Ze stelt zich voor: Ik ben Claudia Valk, 40 jaar en bijna klaar met de 

opleiding tot doktersassistente. 

Ik ben 22 jaar werkzaam in de ouderenzorg maar het werk als 

doktersassistente  trok mij enorm. 

In september 2016 heb ik besloten hiermee te starten via een 

thuisstudie. Mijn stage bij dokter Ponten is van beide kanten zo goed 

bevallen, dat ik kon blijven voor 8 uur per week en zo nodig nog inval 

werk. 

Mijn werkdagen zijn dinsdag- en vrijdagochtend . Ik ben getrouwd en 

heb 2 kinderen waar ik super trots op ben 

Afspraken maken voor spreekuur 
Geruime tijd geleden vroegen wij al aandacht voor het feit dat onze 
assistentes bij een afspraak maken vragen of ze voor de arts mogen 
noteren wat de reden van de afspraak is. U heeft hier massaal gehoor 
aan gegeven( het is overigens absoluut geen verplichting) en dat 
helpt ons enorm bij de planning. In dat verband zou het prettig zijn 
als u zoveel mogelijk de afspraken wilt maken via de praktijk in 
Middelburg. Er lopen nogal eens wat mensen binnen tijdens de 
apotheekopening om via Anneke een afspraak te maken. Uit privacy 
overweging kan Anneke( er staan vaak meer mensen om heen)niet 
naar de reden van de afspraak vragen. Dit komt vrij vaak voor dus 
een afspraak via Middelburg zou fijn zijn. Ook moet Anneke bij 
afspraken maken haar werk voor de apotheek( speciaal 
computerprogramma)steeds onderbreken. 
Vakantie: 
Mijn vakantie staat gepland  voor de laatste 3 weken van juni. De 
praktijk wordt dan waargenomen door praktijk de Getijdenmolen  
( voorheen de Stadsschuur) aan de Stadsschuur 1. 
       J.C.Ponten 
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Agenda Theater 
 
donderdag 19 april  Cuarteto Lunares 
zaterdag    21 april  Ruud Hermans 
vrijdag      25 mei  Matthews Southern Comfort 
donderdag 7 juni  Martin Simpson  
 
 

Agenda 
 
17 apr. 3D kaarten maken  Springplank vanaf 14.00 uur 
24 apr. Bingomiddag   Springplank vanaf 14.00 uur 
27 apr. Koningsdag   Zie folder  
17 mei  Ledenvergadering/Dorpstafel  
  Durps’uus op d’n oek 20.00 uur zaal open 19.30uur 
19 mei   Ophalen spullen voor Onda Rommelmarkt ’s morgens 
9 juni     Rommelmarkt Onda  Kerkplein Vanaf 9.00 uur 
    Opbod verkoop 9.30 uur 
 
Inleverdata kopie dorpskrant 
 
Dorpskrant 3  maandag 11 juni Dorpskrant 4  maandag 10 sept 
  Dorpskrant 5  maandag 5 nov. 
 


